
PROTOKÓŁ NR 52/2014 
Z OBRAD LII SESJI RADY GMINY SOCHACZEW 
ODBYTYCH W DNIU 23 KWIETNIA 2014 ROKU 

 

W obradach udział wzięli ; 
- radni zgodnie z załączoną listą obecności 
- sołtysi zgodnie z załączona lista obecności  
- Wójt Gminy Pan  Mirosław Orliński  
- Sekretarz Gminy Pani  Elżbieta Kowalczyk    
- Skarbnik Gminy Pani Alicja Ziółkowska  
- dyrektorzy i kierownicy jednostek organizacyjnych 
 

Porządek obrad : 
1. Otwarcie obrad i stwierdzenie quorum 
2. Przyjęcie porządku obrad 
3. Podjęcie uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy  
4. Podjęcie uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta  Gminy 
5. Podjecie uchwały w sprawie przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjno-sanitarnych  

planowanych do wykonania na drzewach gatunku kasztanowiec biały ( nr inw. 404, 416,  
422, 397, 1913 ) stanowiących pomniki przyrody rosnących na działce nr…w Żelazowej 
Woli    

6. Podjecie uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat za usługi usuwania 
odpadów  z nieruchomości . 

7. przyjęcie protokołu z L i LI sesji Rady Gminy Sochaczew  
8. Sprawy różne 
9. Zakończenie obrad LII Sesji Rady Gminy Sochaczew 

 
 

AD. 1 
Obrady LII Sesji Rady Gminy Sochaczew otworzył Przewodniczący Rady Gminy Pan 
Czesław Ćwikliński  
W obradach wzięło udział 15 radnych , co stanowi quorum  

AD. 2 
Pan Przewodniczący Rady Gminy  przedstawił porządek obrad LII Sesji Rady Gminy  
- porządek przyjęto jednogłośnie 

AD. 3  
Projekt uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie gminy przedstawiła Pani 
Skarbnik Gminy i wyjaśniła , że dokonywane zmiany w budżecie podyktowane są  
wprowadzeniem do budżetu gminy środków  finansowych jakie wpłynęły do budżetu gminy 
na podstawie decyzji Wojewody Mazowieckiego . 

- w głosowaniu nad przedstawionym projektem uchwały wzięło udział 14 radnych  
- za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych  
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WNIOSEK  
Rada Gminy Sochaczew jednogłośnie podjęła uchwałę Nr LII/264/2014 w sprawie 
wprowadzenia zmian w budżecie gminy . 

AD.   4 
Pan Przewodniczący Rady Gminy poinformował ,że Pan Wiesław Kowala i Pan Krzysztof 
Zieliński złożyli skargę na działalność Wójta Gminy w związku z nieuzasadnionym 
wydawaniem środków publicznych oraz naruszenie prawa zamówień publicznych przy 
sporządzaniu zmian  

„ Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy Sochaczew „ 
Przewodniczący Rady Gminy Pan Czesław Ćwikliński wyjaśnił , że nad wyjaśnieniem 
zarzutów sformułowanych w skardze pracowała Komisja Rewizyjna  
Pan Sitarski stwierdził ,że skarga jest bezpodstawna  ,, bo zarzuty dotyczą zbędnego 
wydawania pieniędzy na dodatkowe opracowania . Komisja Rewizyjna jest zdania , że 
podejmowane działania przy opracowywaniu studium były prawidłowe, bo zainteresowanie 
opracowaniem Studium było duże , wpływały często dodatkowe wnioski o zmianę 
przeznaczenia terenu . W trakcie opracowywania Studium wynikały często sprawy , które 
należało w tym studium   uwzględnić . 
Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Pan Sitarski Zbigniew przedstawił projekt uchwały w 
sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Wójta   
Po zapoznaniu się z projektem uchwały Pan Przewodniczący zapytał radnych , czy mają 
jakieś pytania ? 
Pan Sokołowski stwierdził , że wstrzyma się od głosowania , bo odpowiedź na złożone 
zarzuty jest zbyt ogólnikowa , natomiast On się nie zna na tym . Jeśli projekt uchwały 
przygotowywał Radca Prawny , to prawdopodobnie jest to dobrze napisane  

Natomiast jeśli chodzi o opracowanie Studium , to nie ma jakiejś wizji jak i w innych 
sprawach  

Pan Sokołowski stwierdził , że mało perspektywicznie podchodzi się do opracowania „ 
Studium „  i dlatego wstrzyma się od głosu  

Pan Przewodniczący  stwierdził , że opracowanie „ Studium „ , to trudny temat . Gdyby 
zakończono opracowywanie Studium wcześniej i nie przyjmowano by nowych wniosków , to 
nie byłoby centrum handlowego na Wójtówce  
Pan Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił , że może do opracowania Studium przystąpiono 
chaotycznie , ale wynikało to z chęci uwzględnienia jak największej liczby zmian . Pan 
Przewodniczący Rady Gminy poinformował , ze Ci Panowie , którzy złożyli skargę też 
występowali z wnioskiem o zmianę przeznaczenia terenu na Dachowej , ale w skardze nie ma 
o tym żadnej wzmianki ..  Pan Przewodniczący Rady Gminy uważa również , że skarga jest 
bezzasadna i jest oburzony na przedstawione zarzuty wobec Wójta Gminy i radnych .  
Pan Sitarski poinformował , że gdy przyszedł bum na zmiany przeznaczenia terenu pod 
osiedla , to i mieszkańcy Dachowej  zwrócili się z wnioskiem o taką zmianę przeznaczenia 
terenu . Okazało się jednak , że nie był to strzał w „ 10”, bo do tej pory nic tam nie powstało , 
ale na etapie zmian przeznaczenia terenu trudno przewidzieć , czy taka zmiana przeznaczenia 
terenu przyniesie oczekiwane efekty  
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Pan Maciejski stwierdził , że On również popierał dokonanie zmian przeznaczenia terenu na 
Dachowej , bo Pan Kowala był wtedy pracownikiem Urzędu , dobrze mu z oczu patrzyło i 
radni poszli na ręke jemu i całej Dachowej , ale niestety do tej pory na Dachowej nic się nie 
dzieje , a na zmianę przeznaczenia terenu poszły pieniądze  

Po zakończeniu dyskusji radni przystąpili do głosowania 
- w głosowaniu wzięło udział 14 radnych  
- za podjęciem uchwały głosowało 13 radnych  
- wstrzymał się od głosu 1 radny  
 

WNIOSEK 
Rada Gminy Sochaczew większością głosów podjęła uchwałe Nr LII/265/2014 w sprawie 
rozpatrzenia skargi na działalność Wójta Gminy w zakresie opracowywania „ Studium 
uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy . 

AD. 5 
Projekt uchwały w sprawie przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjno-sanitarnych  na 
kasztanowcach białych stanowiących pomniki przyrody przedstawiła Pani Aleksandra 
Wińkowska  
Radni po zapoznaniu się z projektem uchwały przystąpili do głosowania  
- w głosowaniu wzięło udział 14 radnych 
- za podjęciem uchwały głosowało 14 radnych  
 

WNIOSEK      
Rada Gminy Sochaczew jednogłośnie podjęła uchwałe NR LII/266/2014 w sprawie 
przeprowadzenia zabiegów pielęgnacyjno-sanitarnych na drzewach gatunku 
kasztanowiec biały stanowiących pomniki przyrody w Żelazowej Woli . 

AD. 6 
Projekt uchwały w sprawie określenia górnych stawek opłat za usługi usuwania odpadów z 
nieruchomości przedstawiła Pani Ewelina Zientara . 

Pani Zientara wyjaśniła , że ta górna stawka dotyczy tylko firm , w przypadku osób 
fizycznych nic się nie zmienia  

- w głosowaniu wzięło udział 13 radnych na 13 obecnych w czasie głosowania  
- za podjęcie uchwały głosowało 13 radnych  

 

WNIOSEK 
Rada Gminy Sochaczew jednogłośnie podjęła uchwałę Nr LII/267/2014 w sprawie 
określenia górnych stawek opłat za usługi usuwania odpadów z nieruchomości 

AD. 7  
Protokół z obrad L i LI Sesji Rady Gminy Sochaczew przyjęto jednogłośnie . 
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AD. 8  

W sprawach różnych głos zabrali  
Pan Brodowski Andrzej zgłosił wniosek formalny w sprawie wykonania w 2014 roku 
projektu na rozbudowę szkoły w Kątach , bo jest tam bardzo ciasno 
Pan Sokołowski stwierdził , że sprawa rozbudowy szkoły jest pilna , bo jest tam bardzo ciasno 
i grozi wprowadzeniem  III zmiany  
Pan Głuchowski Tadeusz poinformował , że w dalszym ciągu nie jest dokończona  elewacja 
obróbki dachowej na budynku szkoły w Gawłowie , wygląda to niechlujnie , ciągnie się to  
bardzo długo  , a materiały niszczeją , nie jest dokończona podbitka i ptaki próbują robić tam 
gniazdka . Pan Głuchowski zapytał , kiedy zostanie ukończony remont szkoły . 
Pan Sokołowski zapytał , czy za remont budynku już zapłacono i stwierdzil , że jest to 
sytuacja porównywalna do odbioru dróg , gdzie najpierw się płąci za wykonane drogi , a 
dopiero później przystępuje się do wykonania odwiertów na tych drogach  

Wypłacać się powinno po sprawdzeniu , czy drogi zostały wykonane prawidłowo . 
Pan Sokołowski Sławomir zgłosił wniosek formalny , aby nie wypłacać firmom za wykonaną 
pracę dopóki nie zostanie sprawdzone jak to zostało wykonane 
Pan Sitarski zwrócił się z prośbą o sprawdzenie co jest wykonywane przy chodniku w 
Chrzczanach , bo chyba został wykonany niechlujnie i coś często się psuje . 
Pani Offerczak poinformował , że zgłaszała usunięcie drzew przy cmentarzu w Kątach i 
przesunięcie słupów  
Pani Dymkowska poprosiła , aby zwrócić uwagę na działkę nr 63 na końcu Kuznocina przy 
Dachowej ( za obwodnicą ) Zbiera się tam dużo młodzieży , działka jest zaśmiecona i 
niebezpieczna . Na działkę należącą do Państwa Więckowskich na Kuznocinie wywożone są 
śmieci. Do działki tej można dojechać drogą ,  która biegnie wzdłuż obwodnicy . 
Pan Sokołowski poinformował , że firma robiąca kanalizacje zostawiła nieporządek na 
poboczach drogi  Sochaczew-Żdżarów  , pozostawiła tam glinę . Pan Sokołowski poprosił o 
nasypanie tam ziemi i wyrównanie . 

Pan Sokołowski poinformował , że Pan sołtys zorganizował na Kątach zebranie , aby ludzie 
mogli się wypowiedzieć na temat kanalizacji , bo ta sprawa ciągnie się już drugą kadencję .. 

Mieszkańcy wyrazili sprzeciw  przeciwko podłączeniu się do kanalizacji miejskiej , natomiast 
chętnie podłączyliby się do kanalizacji  wykonanej przez gminę  

Pan Sokołowski poinformował , że rozmawiali tej sprawie z Panem Wójtem i wie , że jest to 
bardzo trudny temat .Zebranie to odbyło się w sobotę , a w poniedziałek mieszkańcy 
otrzymali zawiadomienia ze Starostwa ,  że budowa kanalizacji została ukończona . 
Mieszkańcy są zdziwieni , że mimo wyraźnego sprzeciwu w sprawie podlączenia się do 
kanalizacji miejskiej otrzymali takie zawiadomienia .  
Wymogiem XXI wieku jest funkcjonowanie kanalizacji przynajmniej na takich osiedlach jak 
w Kątach , Żukowie , Kuznocinie . 
Pani Matuszewska stwierdziła , że opracowano projekt oświetlenia na Jeżówkę i nic w tej 
sprawie do tej pory się  nie dzieje  
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Druga sprawa to składowanie śmieci na Bielicach , Trzecia sprawa , to wygląd działki bo 
byłym przedszkolu w Bielicach  . Działka ta jest blisko drogi , jest bardzo zaniedbana i 
stanowi wizytówkę gminy . 
Pani Nagłowska zwróciła się z pytaniem , czy zostało wysłane pismo do nadleśnictwa w 
sprawie uporządkowania poboczy drogi 
Pan Krakowiak poparł wniosek Pana Brodowskiego i Pana Sokołowskiego w sprawie 
opracowania projektu na rozbudowę szkoły w Kątach. 
Pan Wojda zapytał jak to jest , że w Kątach  po jednej stronie Pan Tkacz ma odrolnione tereny 
i może budować domy , a po drugiej stronie mieszka Pan Radzikowski i on nie może mieć 
odrolnione . Kto tym rządzi w gminie , 

Pan Wojda stwierdził , ze ludzie powystawiali śmieci i nie zostały one odebrane  
Pan Sokołowski wyjaśnił , ze śmieci powinny być odbierane 23 kwietnia i w tym dniu śmieci 
zostały odebrane  
Pan Przewodniczący Rady Gminy zapytał , czy sa jeszcze jakieś pytania dotyczące 
opracowania projektu rozbudowy szkoły w Kątach  
 

Pan Maciejski stwierdził , że wniosek Pana Brodowskiego i Sokołowskiego w sprawie szkoy 
w Kątach jest słuszny , ale nie powinno się stawiać księgowej przed faktem , aby musiala 
szukać pieniędzy i z czegoś je zdejmować  
 

Pan Sokołowski stwierdził , że sprawa szkoły w Kątach była omawiana na komisji i pewne 
sprawy z komisji powinny być przekazywane na sesji , Okazało się że w szkole w Kątach jest 
bardzo dużo dzieci . 
 

Pan Przewodniczący poprosił radnych o przegłosowanie wniosku w sprawie opracowania 
projektu rozbudowy szkoły  

Za przyjęciem wniosku głosowało 14 radnych na 14 obecnych w czasie głosowania- wniosek 
przyjęto jednogłośnie . 

Pan Przewodniczący zaproponował przegłosowanie drugiego wniosku Pana Sokołowskiego w 
sprawie odbioru technicznego dróg prze zapłaceniem za ich wykonanie . W odbiorze 
technicznym dróg powinien uczestniczyć radny , który przedstawia informację pozostałym 
radnym i dopiero wtedy wyrażana jest zgoda na zapłatę . 

 
Wniosek w sprawie odbioru technicznego dróg przyjęto jednogłośnie  

 
Pan Przewodniczący rady Gminy zapytał Pan Dyrektora Głuchowskiego dlaczego przerwane 
zostały prace przy elewacji budynku szkoły w Gawłowie  
 

Pan Dyrektor Głuchowski stwierdził , że miało być dokończone jak będą sprzyjające warunki 
i teraz takie są . 
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Pan Maciejski stwierdził , że Pan Dyrektor Głuchowski zanim zabierze glos na sesji powinien 
w pierszej kolejności porozmawiać z Panem Wójtem i z Panią Dyrektor Cieślak   

Pan Głuchowski wyjaśnił , że rozmawiał w tej sprawie z Panem Wójtem  
 

Pan Grzelak poinformował ,że na Wyczółkach jest dużo odkrytych studzienek melioracyjnych 
i powinno się je zakryć , bo jest to niebezpieczne . 

 
Pan Brodowski stwierdził , że przy odbiorze dróg powinna być osoba , która się na tym zna  

 
Pan Sokołowski przypomniał ,że Pan Wójt obiecał zaprosić na komisję przedstawiciela 
Powiatowego Zarządu Dróg 
 

Pan Przewodniczący Rady Gminy poruszył ponownie problem kursowania autobusu w 
Feliksowie i poprosił o rozebranie szaletów  w Żelazowej Woli ,bo są w okropnym stanie i 
nikt z nich nie korzysta . 
Pan Wojciech Ćwikliński poinformował ,że usuwane będą akacje na działce Pana 
Kołodziejskiego koło kapliczki  
Odpowiedzi na zadawane pytania i zgłaszane wnioski udzielił wójt Gminy Pan Mirosław 
Orliński  
Pan Wójt poinformował , że sprawa rozbudowy szkoły omawiana była wielokrotnie .Gmina 
rozwija się szybko , przybywa mieszkańców i przekroczyła 10 tys. mieszkańców .   
 Budynek na Kuznocinie często zmienia właściciela , a w sprawie zbierania się młodzieży 
należy dzwonić na policję . Odnośnie kanalizacji , to obecnie można się przyłączyć do 
kanalizacji miejskiej , a w przyszłości trzeba będzie pomyśleć o własnej kanalizacji .Jeśli 
mieszkańcy nie chcą się przyłączać do kanalizacji miejskiej , to nie muszą , nikt ich nie 
będzie do tego zmuszał  

Odnośnie wywożenia śmieci na Bielicach , to takiego zezwolenia firma nie ma . 
 

Pani Matuszewska stwierdziła , że to właściciel terenu odpowiada za składowanie tam śmieci 
Jeśli firma zakończyła działalność , to dalej ją nie interesuje jak ten teren na który wywoziła 
śmieci wygląda . tak samo trzeba posprzątać działkę po przedszkolu na Bielicach . 
Odnośnie odrolnienia , to w przypadku ziemi klasy III musi być zgoda Ministra, a Minister 
uważa , że nie powinno się takich ziem odrealniać , procedura odrolnienia gruntów jest długa  
Droga przy lesie w Czerwonce – Parcel należy do lasów  państwowych i tam musimy pisać o 
poprawienie jej stanu . 
Sprawa poszerzenia drogi w Kątach przy cmentarzu będzie załatwiona , bo osoba , która ma 
ziemie przy drodze chciałaby odrolnić kawałek ziemi i wtedy przekaże na poszerzenie drogi . 
Cmentarz w Kątach funkcjonuje , ale droga ma tam 3 m. szerokości  
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Studzienki melioracyjne powinny mieć dekle , bo jest to niebezpieczne , szczególnie dla 
dzieci  , musimy jakoś na to zareagować  . Odnośnie szaletów w Żelazowej Woli , to nie 
wiadomo czy uda się je rozebrać , bo w pierwszej kolejności musi być odłączony prąd . 
Kursowanie autobusu w  Feliksowie musi zaakceptować Wojewoda   

Na drodze płockiej trwają jeszcze prace wykonywane przez firmę wykonującą kanalizację , 
jak zakończą , to trzeba będzie drogę poprawić . 

 
AD. 9  

Obrady LII Sesji Rady Gminy zakończono o godz. 1210 

 

 

/-/ Czesław Ćwikliński 
Przewodniczący Rady Gminy Sochaczew 

 
     
  Protokołowała 
 
Wiesława Dałkiewicz         
 
 

  


